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Întrebat de ce PSD 
nu vrea să revină la gu-
vernare în cazul în care 
o moţiune de cenzură va 
trece în Parlament, Stă-
nescu a spus că social-de-
mocraţii vor veni cu ceva 
nou. „Vom depune moţiu-

ne de cenzură. (...) Avem 
ca variantă de susţinere 
UDMR şi o să discutăm 
cu parlamentarii indepen-
denţi şi cu alţi parlamen-
tari, cu Pro România, o să 
discutăm cu toată lumea, 
pentru că vrem să trea-

că această moţiune. (...) 
Noi avem altă idee, ceva 
nou, noi am mai venit cu 
idei noi, am făcut şi mo-
ţiune de cenzură împo-
triva propriului Guvern, 
aşa că avem noutăţi. Fa-
cem moţiune de cenzură 
pentru că nu suntem de 
acord să se schimbe re-
gula în timpul jocului. E 
un atentat la democra-
ţie ceea ce face Guver-
nul Orban la această oră, 
pentru că ei, în momen-
tul în care se vorbea de 
Justiţie şi liderul nostru la 

acea oră avea o proble-
mă cu Justiţia, ei se legau 
cu lanţuri în Parlamen-
tul European. Exact ace-
laşi lucru îl facem şi noi. 
(...) PSD nu trebuie să re-
vină la guvernare în peri-
oada următoare de timp“, 
a afirmat Stănescu, înain-
te de începerea şedinţei 
conducerii PSD. În opinia 
sa, Guvernul Orban „nu 
are nicio idee“ şi a între-
rupt toate programele ini-
ţiate de PSD. „Ei ne vor-
besc în agenda lor, care 
nu are nicio legătură cu 

agenda cetăţeanului, des-
pre alegeri anticipate, do-
uă tururi de scrutin, prac-
tic, un interes al lor de 
grup sau de gaşcă în ide-

ea de a minţi românii, de 
a nu majora alocaţiile, de 
a nu mări salariile profe-
sorilor, de a nu da pensi-
ile“, a susţinut Stănescu.

POLITICĂ

Candidații PNL la alegerile 
locale vor fi desemnați 
până în data de 1 martie, 
a anunțat luni liderul 
liberalilor, Ludovic Orban, 
care a precizat că pentru 
București vor fi efectuate 
sondaje atât la nivelul 
sectoarelor, cât și al 
întregii Capitale. 
Liderul PNL nu a dorit să 
comenteze ce nume de 
politicieni sunt verificate 
în sondajele pentru 
București. „Testăm orice 
posibil candidat care 
ar putea să aibă șanse 
în competiția pentru 
câștigarea primăriilor (...) 
Testăm mai mulți posibili 
candidați și din interiorul 
partidului, și din afara 
partidului”, a comentat 

premierul Orban. Până 
atunci, se va convoca 
Consiliul Național al 
partidului, în 2 februarie, 
ora 11.00, pe ordinea de 
zi figurând dezbaterea 
strategiei pentru alegerile 
locale, raportul Biroului 
Executiv și al Guvernului 
și validarea protocolului 
de înglobare a grupului 
social-liberal în PNL.

Schimbare de subprefecți, la Ilfov și 
București

PaGiNĂ rEaLizaTĂ dE CarMEN iSTraTE

Liderul PLUS, dacian 
Cioloș, a explicat, 
răspunzând unei întrebări 
din partea jurnaliștilor, 
că fuziunea dintre USr și 
PLUS nu se poate realiza 
mai repede de un an, 
pentru că atenția este 
îndreptată acum spre 
pregătirea campaniilor 
electorale, nu pe „împărțiri 
de posturi interne”. „Mai 
repede, tehnic vorbind, 
mai repede de un an de 
zile, deci să zicem după 
alegerile parlamentare, 
din punct de vedere 
juridic, fuziunea nu avem 
cum să o organizăm, 
pentru că avem două 
rânduri de alegeri acum 
și atenția noastră trebuie 
focalizată pe pregătirea 
acestor campanii, nu pe 
fuziune și alegeri interne 
și împărțiri de posturi 
interne. Ăsta e motivul 
pentru care încă de 
anul trecut din toamnă 
am spus că ne dorim 
ca acest proiect să fie 

foarte clar unul comun, 
pentru toți susținătorii 
noștri. am decis să 
construim această alianță 
politică înregistrată 
la Tribunal, care ne 
permite să acționăm 
din punct de vedere 
politic, în toate alegerile, 
împreună. Pregătim 
candidați comuni. Noi 
vrem să valorificăm toată 
experiența, ce a acumulat 
mai bun USr-ul de când 
s-a format și până acum, 
toată experiența și 
oamenii din PLUS care 
au venit în partid și nu au 
fost la USr”, a spus liderul 
PLUS.

Executivul a dispus, 
săptămâna trecută, 
încetarea exercitării, cu 
caracter temporar, prin 
detașare în condițiile 
legii, a funcției publice de 

subprefect al județului 
ilfov de către Vincențiu 
Voicu și de subprefect 
al Capitalei, de către 
Corneliu Cîrstea.

Preşedintele Klaus 
Iohannis a anunţat, 
la începutul 
acestei săptămâni, 
că a trimis 
Parlamentului 
solicitarea de a 
convoca sesiune 
extraordinară 
pentru asumarea 
răspunderii 
Guvernului pe 
legea privind 
alegerea primarilor 
în două tururi de 
scrutin. Potrivit 
şefului statului, 
sesiunea ar urma 
să aibă loc în 
perioada 27 - 31 
ianuarie.

“Tocmai am trimis la 
Parlament scrisorile prin 
care solicit convocarea 
celor două Camere în se-
siune extraordinară. Soli-
cit această sesiune extra-
ordinară pentru a discu-
ta angajarea răspunderii 
Guvernului pentru alege-
rea primarilor în două tu-
ruri. Sesiunea extraordi-
nară urmează să aibă loc 
săptămâna viitoare, în-
tre 27 şi 31 ianuarie“, a 
spus Iohannis, la Pala-
tul Cotroceni. El a subli-
niat că toate demersuri-
le care sunt conforme cu 
Constituţia sunt legitime. 
„Restul, este decizie po-
litică. Evident, un politi-
cian, un partid politic vi-
ne cu acele propuneri pe 
care le consideră oportu-
ne. Important este să fie 
constituţionale şi legale. 
(...) Există anumite reco-

mandări pe care le consi-
derăm extrem de impor-
tante, dar există anumi-
te discuţii care nu s-au 
concretizat în recoman-
dări şi sunt vehiculate de 
unii politicieni drept reco-
mandări. (...) Da, este bi-
ne să ţinem cont de ceea 
ce se întâmplă şi în restul 
Uniunii Europene, fiindcă 
nu vrem să facem notă 
discordantă, vrem să fim 
parte din Uniunea Euro-
peană şi în acest dome-
niu“, a susţinut Iohannis.

Sceptic, pe 
moțiune

Acesta şi-a arătat, 
din nou, scepticismul cu 
privire moţiunea de cen-
zură. Şeful statului a afir-
mat că alegerea primari-
lor în două tururi de scru-
tin nu ar intra în contra-
dicţie cu alegerea preşe-
dinţilor de Consilii jude-
ţene din rândul consilie-
rilor judeţeni. „Nu exis-
tă niciun fel de contradic-

ţie, fiindcă o comunitate 
îşi alege un primar. O co-
munitate, o localitate, are 
o identitate de comunita-
te locală. Această identi-
tate, la nivel judeţean, fie 
nu există, fie este extrem 
de diluată şi nu putem să 
facem comparaţie între 
reprezentativitatea unui 
primar şi reprezentativi-
tatea unui preşedinte al 
Consiliului judeţean. Pen-
tru primar sunt de părere 
că este foarte bine să fie 
ales din două tururi, iar 
pentru preşedintele Con-
siliului judeţean părerea 
mea este că trebuie să fie 
ales de consilierii jude-
ţeni, din rândul Consiliu-
lui Judeţean“, a explicat 
Klaus Iohannis.

Legătură durabilă 
cu alegătorii

În scrisorile transmi-
se preşedinţilor celor do-
uă Camere, Teodor Me-
leşcanu şi Marcel Ciolacu, 
Iohannis cere sesiune ex-

traordinară având în ve-
dere decizia Guvernului 
de a-şi angaja răspunde-
rea asupra proiectului pri-
vind modificarea şi com-
pletarea Legii 115/2015 
pentru alegerea autorită-
ţilor administraţiei publi-
ce locale, pentru modifi-
carea Legii administraţiei 
publice locale 215/2001, 
precum şi pentru modifi-
carea şi completarea Le-
gii 393/2004 privind sta-
tutul aleşilor locali. De 
asemenea, el invocă fap-
tul că reglementările cu-
prinse în această iniţia-
tivă legislativă urmăresc 
asigurarea cadrului nor-
mativ necesar pentru re-
alizarea unei legături mai 
durabile între alegători, 
aleşi şi comunitatea lo-
cală, cu implicaţii directe 
asupra bunei funcţionări 
a autorităţilor locale. Pro-
iectul vizează măsuri ur-
gente într-un domeniu de 
maximă importanţă pen-
tru societate, indică şeful 
statului.

Termen pentru desemnarea 
candidaților PNL

Fuziunea USR-PLUS  întârzie!

Președintele cere sesiune extraordinară a 
Parlamentului pentru asumarea răspunderii Guvernului 
pe legea privind alegerea primarilor în două tururi

Chiar dacă moţiunea de cenzură trece,
Paul Stănescu apreciază că PSD nu ar trebui să 
revină la guvernare, în următoarea perioadă
PSD nu trebuie să revină la guvernare în 
următoarea perioadă de timp, chiar şi 
dacă o moţiune de cenzură va fi votată 
în Parlament, iar Cabinetul Orban va 
fi demis, a declarat secretarul general 
interimar al PSD, Paul Stănescu.


